
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
13 maj 2019 KS-2018/2758 1 (44) 

 

 

 

   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  13 maj 2019  
   

Tid Klockan 17:00 – 20.05  
   

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.  
   

Beslutande Se bifogade uppropslistor  
   

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Erik Uddén (M), Linda von Fircks (M), Diana Molinsky (M), Fredrik 
Kristoffersen (M) (anländer 17.15), Cecilia Sundberg (M) (anländer 17.55), 
Tomas Selin (C), Lars-Göran Sander (C), Petra Nilsson (L), Gorges Barkho (KD), 
Pia Berkman (KD), Emil Holmlund (DP), Marcus Jillehed (DP), Robert 
Andersson (HP), Khalida Marefat (S), Marzieh Amiri (S), Tomas Henriksson (S) 
(går 19.35), Aysegül Balci (V), Ulla Olsson Engström (V), Åke Wickberg (MP), 
Runar Finnman (SD), Malena Karanovic (SD), Rolf Lindberg (SD)               

 
Utses att justera Nujin Alacabek (V) och Jennifer Lind (M) 

   
Justeringens tid Måndag 20 maj 2019 Paragrafer  1- 29  

   
Underskrifter   

  
Ester Andréasson 

 

 Sekreterare 

 

 

  
Erik Ottoson  

 

 Ordförande 

 

 

  
Nujin Alacabek 

 
Jennifer Lind 

 Justerare 

 

Justerare 

 

[I] Huddinge 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter:  
 
- Revidering av HKF 8110 Avgifter inom kulturskolan 
- Revidering av Reglemente för föreningsbidrag i Huddinge kommun (HKF 8020) 
- Ändring av regler för Huddinge kommuns demokratipris (HKF 9221) 

 
 
 
 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 13 maj 2019 

Protokollet har justerats den  20 maj 2019 

Anslaget sattes upp den 21 maj 2019 

Anslaget tas ner den 12 juni 2019 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  11 juni 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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Uppropslista 2019-05-13 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S)   

15. Erik Ottoson (M)   

16. Dennis Åström Ullström (KD)   

17. Niklas Bougt (V) Samtliga  Konrad Hyltén (V) 

18. Michaela Lööf (S) §1-26. Anländer 19.35. Marie Fors (S) 

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L) §1-21. Anländer 19.05. Chris Smith (L) 

25. Shewen Nysmed (S) Samtliga Göran Hallberg (S) 

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S)   

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2019-05-13 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Henrik Boltenstål (M) Samtliga  Peter Höög (M) 

34. Ann-Marie Högberg (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

35. Jennifer Lind (M)   

36. Claes Thim (S) Samtliga Anders Ferbe (S) 

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Johanna Bergman (M) Samtliga  Patrik Rahm (M) 

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP) Samtliga  Barbro Lind (MP) 

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD) .   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Cem Delen (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga  Annika Boström (SD)  

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Annelie Rogmalm (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 1   
    
    

 
 
 

Återrapport från presidiet av uppdrag om förändrad placering 
av fullmäktiges ledamöter  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Erik Ottoson (M), fullmäktiges ordförande, informerar om ärendet. 
 
Vid gruppledarmöte har placeringsordningen i Sessionssalen vid fullmäktiges 
sammanträden behandlats. Vid detta gruppledarmöte stod det klart att det inte finns 
någon majoritet för en förändring av placeringsordningen, varför nuvarande 
senioritetsprincip kommer att fortsätta gälla. Fullmäktiges ordförande kommer också 
att tillse att senioritetsprincipen stadfästs i skriftlig form.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 2   
    
    
 

 
 

Överenskommelse mellan fullmäktiges partier om talartid 
under kommunfullmäktiges sammanträden  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Erik Ottoson (M), fullmäktiges ordförande, informerar om ärendet. 
 
En överenskommelse har träffats mellan gruppledarna när det gäller talartid i 
fullmäktige. Överenskommelsen gäller på försök från och med dagens sammanträde 
till och med september månads sammanträde – därefter ska den utvärderas. 
 
Överenskommelsen innebär att varje talare har tre minuter till sitt förfogande för 
respektive anförande. När det gäller större ärenden har första talaren från respektive 
parti fem minuter till sitt förfogande för sitt första anförande i debatten. 
 
Överenskommelsen gäller för alla ärenden och anföranden, förutom de som regleras 
särskilt i fullmäktiges arbetsordning. Vid budgetfullmäktige gäller inte den generella 
överenskommelsen om talartidsbegränsning, utan vid dessa tillfällen gäller en 
särskild ordning. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 3   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor   
 
Sammanfattning 
Inga enkla frågor har inlämnats inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 4   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Sammanfattning 
Inga enkla frågor har inlämnats inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 5   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationerna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Följande interpellationer har lämnats in till kommunstyrelsens förvaltning senast tio 
arbetsdagar före dagens fullmäktigesammanträde: 
  

• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om 
Huddinges beredskap för IS-återvändare. 

 
• Interpellation till socialnämndens ordförande Eva Carlsson-Paulsén (M) om 

IS-återanvändare i Huddinge. 
 

• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om mer 
närproducerad mat i offentliga upphandlingar. 

 
• Interpellation till gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ordförande 

Christina Eklund (M) om åtgärder för att fler ungdomar ska ta en 
gymnasiexamen inom tre år.            
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2019/1277.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om 
Huddinges beredskap för IS-återvändare  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Rasmus Lenefors (S) interpellation om Huddinges beredskap för IS-
återvändare hänvisar Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, till sitt 
utdelade skriftliga svar, se bilaga 6.1 till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Daniel Dronjak (M) besvarat interpellationen yttrar sig Rasmus Lenefors 
(S), Daniel Dronjak (M) och Nujin Alacabek (V). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 7   
    
Diarienummer KS-2019/1283.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Mats Arkhem (SD) till 
socialnämndens ordförande Eva Carlsson-Paulsén (M) om IS-
återanvändare i Huddinge  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Eva Carlsson-Paulsén (M), socialnämndens ordförande, överlämnar till Daniel 
Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, att besvara interpellationen. 
 
Som svar på Mats Arkhems (SD) interpellation om IS-återanvändare i Huddinge 
hänvisar Daniel Dronjak (M) till sitt utdelade skriftliga svar, se bilaga 7.1 till detta 
protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Daniel Dronjak (M) besvarat interpellationen yttrar sig Mats Arkhem 
(SD) och Daniel Dronjak (M). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2019/1278.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om mer 
närproducerad mat i offentliga upphandlingar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Sara Heelge Vikmångs (S) interpellation om mer närproducerad mat i 
offentliga upphandlingar hänvisar Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens 
ordförande, till sitt utdelade skriftliga svar, se bilaga 8.1 till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Daniel Dronjak (M) besvarat interpellationen yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Christian Ottoson (C), Karl Henriksson (KD) och 
Mats Österholm (M). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2019/1279.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Michaela Lööf (S) till 
gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ordförande 
Christina Eklund (M) om åtgärder för att fler ungdomar ska ta 
en gymnasieexamen inom tre år  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Michaela Lööfs (S) interpellation om åtgärder för att fler ungdomar ska 
ta en gymnasieexamen inom tre år hänvisar Christina Eklund (M) till sitt utdelade 
skriftliga svar, se bilaga 9.1 till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Christina Eklund (M) besvarat interpellationen yttrar sig Michaela Lööf 
(S), Christina Eklund (M) och Sofia Knutz (L). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 10   
    
    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Kommunrevisionen har till kommunfullmäktige överlämnat följande skriftliga 
information: 
 

• Revisionsrapport: Granskning av tillsynsansvar och olaga intrång i förskola 
och skola.   
 

• Förnyad skrivelse angående Kultur och fritidsnämndens svar på 
revisionsrapport: Granskning av kommunens stöd till idrotts- och 
fritidsverksamhet.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 11   
    
Diarienummer KS-2018/1503.728    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2018  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporterna. 

 
Sammanfattning 
Följande rapporter har inkommit till kommunfullmäktige: 
 

• Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte verkställts inom tre 
månader fjärde kvartalet 2018   

 
• Vård- och omsorgsnämndens rapport till kommunfullmäktige angående icke 

verkställda beslut den 31 december 2018 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2018/843.104    
 

 
 

Skapa fler parkeringsplatser för rörelsehindrade – svar på 
medborgarförslag väckt av Kaj Ihr  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 20 mars 2019 anses medborgarförslaget från Kaj Ihr vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
Kaj Ihr har inkommit med ett medborgarförslag med önskemålet att kommunen 
skapar fler parkeringsplatser för funktionsnedsatta. Medborgarförslaget har 
remitterats till Huddinges råd för funktionsfrågor för yttrande. 
  
Medborgarförslaget innehåller exempel på platser med ett lågt antal parkeringsplatser 
för funktionshindrade. Medborgaren önskar även att parkeringsplatserna ska vara 
breda så att bildörren kan öppnas i 90 grader för att eventuell hjälputrustning ska få 
plats. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att allmän platsmark ska vara tillgänglig för alla 
medborgare. En anpassning av parkeringsplatser för funktionsnedsatta bidrar till ökad 
tillgänglighet. Förvaltningen arbetar därför kontinuerligt med att anpassa 
parkeringsplatser för funktionsnedsatta. Vidare ger förvaltningen exempel på 
parkeringsplatser som har anpassats för funktionsnedsatta under 2018. 
  
I Huddinge kommuns parkeringsprogram anges riktlinjer som ska tillämpas i 
hantering av parkeringsplatser för funktionsnedsatta. Vid utformning av 
parkeringsplatser för funktionsnedsatta tillämpas kraven i VGU (Vägar och gators 
utformning). 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Barbro Lind (MP), Kamile Ünver (S) och Malin Danielsson (L). 
  
Malin Danielsson (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2018/843.104    
 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Kamile Ünver (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 12.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Kaj Ihr 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 13   
    
Diarienummer KS-2018/665.104    
 

 
 

Skapa permanenta parkeringsplatser i Visättra – svar på 
medborgarförslag väckt av Maj Eriksson  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat 26 mars 2019, avslås medborgarförslaget från Maj Eriksson. 

 
Sammanfattning 
Maj Eriksson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen ska vara 
samordningsansvarig för samtliga befintliga parkeringsplatser i Visättra område.  
  
Förslagsställaren önskar att kommunen ska skapa fler parkeringsplatser i Visättra 
område enligt inkomna punkter nedan. 
1. Bygg på våningsplan på befintliga parkeringsytor. 
2. Bygg parkeringshus med flera plan på tomten där ”gamla Konsum” låg på 
Visättravägen. 
3. Bygg parkeringshus på kommunens mark mellan HSB och sportfältet samt på 
fastigheten längs Kvarnängsvägen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Nujin Alacabek (V) och Malin Danielsson 
(L). 
 
Malin Danielsson (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.1 till detta protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.2 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 13   
    
Diarienummer KS-2018/665.104    
 

 
Beslutet delges 
Maj Eriksson 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 14   
    
Diarienummer KS-2018/666.104    
 

 
 

Fördela parkeringsplatser i Visättra rättvist – svar på 
medborgarförslag väckt av Maj Eriksson  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat 26 mars 2019, avslås medborgarförslaget från Maj Eriksson. 

 
Sammanfattning 
Maj Eriksson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen ska vara 
samordningsansvarig för samtliga befintliga parkeringsplatser i Visättra område.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Maj Eriksson 
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Söderenergis utköp av tågterminalen i Nykvarn  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Söderenergi AB:s utköp av Nykvarns tågterminal av leasegivaren Catena AB (före 
detta Brinova) godkänns i enlighet med beslutsunderlag som framgår av bilaga 1–4 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019. 

 
Sammanfattning 
Järnvägsterminalen i Nykvarn är strategiskt viktig för Söderenergis 
bränsleförsörjning. Söderenergi hyr idag terminalen Catena AB (tidigare Brinova). 
Söderenergi önskar av ekonomiska skäl köpa fastigheten under 2019. 
  
Enligt uppgift från bolaget föreligger inga projektrisker (tid, kvalitet eller ekonomi) 
eller verksamhetsrisker. Sker inte förvärv under 2019 är nästa möjlighet 2024 men då 
till marknadsvärde. Priset vid förvärv under 2019 uppgår till ca 85 mnkr. De nedlagda 
kostnaderna på anläggningen idag överskrider drygt 200 mnkr och utgör därmed 
enligt bolaget en indikation på marknadsvärdet på fastigheten. Eftersom det rör sig 
om ett beslut av större vikt behöver ärendet tillstyrkas av Södertörns Energis 
ägarkommuner samt Söderenergis andra ägare Telge AB. 
  
Styrelsen i Södertörns Energi tillstyrkte den 19 februari 2019 Söderenergis utköp av 
tågterminalen och gav i uppdrag åt VD att inhämta erforderligt godkännande från 
Botkyrka och Huddinge kommuner efter att affären godkänts av Telge AB. Telge AB 
fattade 4 mars 2019 beslut om att godkänna utköp av Nykvarns tågterminal. 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna utköp av Nykvarns tågterminal. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Södertörns Energi AB 
Söderenergi AB 
Botkyrka kommun 
Södertälje kommun 
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Revidering av HKF 8110 Avgifter inom kulturskolan  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Avgifter inom kulturskolan – HKF 8110 – fastställs i enlighet med vad som framgår 
av bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 april 
2019. 

 
Sammanfattning 
Under hösten 2018 har kulturskolan i Huddinge kommun implementerat systemet 
StudyAlong. I samband med implementeringen har ett behov av att revidera avgifter 
uppkommit för att harmonisera avgifter och rabatter till övriga länet och underlätta 
framtida regionala samarbete. Att harmonisera avgifter är en nyckelfråga för 
kulturskolornas regionala samarbete över kommungränserna. 
  
Förslaget av reviderade avgifter bedöms inte innebära några större ekonomiska 
konsekvenser för kultur- och fritidsnämnden. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår 
att kommunfullmäktige fastställer reviderade avgifter inom kulturskolan (HKF 8110) 
i enlighet med vad som framgår av bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 8 april 2019. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Olov Hamilton (V) och Bo Källström (L). 
  
Olov Hamilton (V) yrkar att fullmäktige ska avslå kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
Bo Källström (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Olov Hamiltons (V) 
yrkande mot bifall till Bo Källströms (L) yrkande. Ordförande finner härvid att 
fullmäktige bifaller Bo Källströms (L) yrkande, vilket innebär att fullmäktige beslutar 
i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer i kommunfullmäktige 
Olov Hamilton (V) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 16.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
HKF 8110 
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Revidering av Reglemente för föreningsbidrag i Huddinge 
kommun (HKF 8020)   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020 – ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 28 mars 2019. 

 
Sammanfattning 
I regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020 – föreskrivs att 
socialnämnden får besluta om bidrag i form av grundbidrag, verksamhetsbidrag, 
hyresbidrag och startbidrag till föreningar för personer med funktionsnedsättning 
samt till stöd- och hjälporganisationer inom det sociala området. 
  
Vård- och omsorgsnämnden ansvarar sedan den 1 januari 2019 för omsorg om 
personer med funktionsnedsättning. Enligt reglemente för vård- och 
omsorgsnämnden – HKF 7500 – framgår att nämnden bland annat ska handlägga och 
svara för bidrag till verksamhetsanknutna frivilligorganisationer. 
  
Eftersom vård- och omsorgsnämnden övertog ansvaret gällande omsorg om personer 
med funktionsnedsättning från socialnämnden den 1 januari 2019, med anledning av 
ny nämndorganisation, behöver regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun – 
HKF 8020 – revideras. 
  
Socialnämnden har den 9 april 2019, § 7, beslutat föreslå fullmäktige att fastställa 
social- och äldreomsorgsförvaltningens förslag till ändring av regler för 
föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020. 
  
De ändringar som socialnämnden föreslår i regler för föreningsbidrag i Huddinge 
kommun – HKF 8020 – framgår av jämförelsetabell i bilaga 4 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019. 
  
Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att kommunfullmäktige godkänner socialnämndens förslag till regler för 
föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020 – dock med vissa redaktionella 
justeringar som kommunstyrelsens förvaltning förordar såsom tillägg i 
socialnämndens förslag. 
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Utöver kommunstyrelsens förvaltnings förslag på redaktionella justeringar föreslås 
även § 7.5 ändras till att endast omfatta orterna Askim och Vanda eftersom 
samarbetet har begränsats till att avse enbart Askim och Vanda. 
  
Kommunstyrelsens förvaltnings föreslagna ändringar framgår av markeringar i bilaga 
1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
HKF 8020 
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Ändring av regler för Huddinge kommuns demokratipris (HKF 
9221)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 1 april 2019, godkänns de föreslagna förändringarna i regler för Huddinge 
kommuns demokratipris (HKF 9221) i enlighet med bilaga 2.  

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun delar årligen ut ett pris för att främja demokrati. Syftet med priset 
är att uppmärksamma och belöna en enskild person, grupp av personer, förening eller 
annan sammanslutning som på ett förtjänstfullt sätt verkat för demokratins 
kärnvärden. 
  
Demokratiberedningen har enligt HKF 9221 ansvarat för hanteringen av Huddinge 
kommuns demokratipris. I demokratiberedningens ansvar har ingått att kungöra när 
det är lämpligt att nominera till demokratipriset och att enskilda eller organisationer 
äger rätt att föreslå mottagare av priset. Även demokrati-beredningen har kunnat 
nominera pristagare. Demokratiberedningen har vidare ansvarat för att fatta beslut om 
vem eller vilka som ska erhålla priset efter att ha granskat och bedömt föreslagna 
pristagare och utfärdat anvisningar om förfarande vid utbetalning av pengarna. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2018 dels att demokratiberedningen 
skulle upphöra den 31 december 2018, dels att en trygghets- och 
delaktighetsberedning skulle inrättas den 1 januari 2019. Den sistnämnda ska 
fördjupa arbetet kring trygghet och delaktighet i Huddinge kommun. Med anledning 
av organisationsförändringen behöver ansvaret för demokratipriset flyttas till 
trygghets- och delaktighetsberednings ansvarsområde. 
  
Ärendet har av kommunfullmäktige, den 18 mars 2019, återremitterats till 
kommunstyrelsen för förnyad beredning.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet delges 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
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Miljöbokslut 2018  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Miljöbokslut 2018, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 2 april 2019, godkänns. 

 
Sammanfattning 
I februari 2017 beslutade kommunfullmäktige om Miljöprogram 2017-2021. 
Miljöprogrammet ska följas upp varje år. Uppföljningen redovisas i kommunens 
webbaserade verktyg, Miljöbarometern och i ett miljöbokslut. 
  
Klimat- och stadsmiljönämndens uppföljning av miljöprogrammet för 2018 visar att 2 
mål har mycket god måluppfyllelse, 42 mål har god måluppfyllelse, 17 mål har 
godtagbar måluppfyllelse, 20 mål har ej godtagbar måluppfyllelse och 8 mål är 
svårbedömda. Temaområdena har även bedömts i sin helhet. 
  
Området Klimat och luft har godtagbar måluppfyllelse, Vatten ej godtagbar 
måluppfyllelse, Biologisk mångfald och friluftsliv god måluppfyllelse, 
Markanvändning och samhällsplanering godtagbar måluppfyllelse, Gifter i miljön 
godtagbar måluppfyllelse samt Informera och engagera god måluppfyllelse. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår, i likhet med klimat- och stadsmiljönämnden, 
att Miljöbokslut 2018 godkänns av kommunfullmäktige. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Sara Heelge Vikmång (S), Jennifer Lind 
(M), Britt Björneke (V), Anders Lönroth (MP), Aza Cheragwandi (S), Yossi Sigal (S) 
och Henrik Juhlin (C). 
 
Christian Ottosson (C) och Jennifer Lind (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Christian 
Ottossons (C) och Jennifer Linds (M) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 19.1 till detta 
protokoll. 
 
Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 19.2 till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 19.3 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Detaljplan för Svarven 11 - antagande  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för Svarven 11 antas enligt Kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 28 mars med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 1, 2, 
3 och 4. 

 
Sammanfattning  
En ny detaljplan tas fram för fastigheten Svarven 11 i Länna industriområde, på 
initiativ och på bekostnad av fastighetsägaren. För fastigheten finns idag ett 
tidsbegränsat bygglov som medger tillfällig användning i form av kontor och handel. 
Den nya detaljplanen syftar till att möjliggöra denna användning även efter att det 
tidsbegränsade bygglovet gått ut. Den befintliga planen medger endast industri. Den 
största förändringen i den nya detaljplanen jämfört med den befintliga är således att 
användningen utökas till att omfatta industri, handel och kontor. Vad gäller 
bebyggelsens omfattning görs inga större förändringar, jämfört med befintlig plan. 
  
Det finns behov av att hantera dagvattenfrågan inom ramarna för planarbetet, varför 
en dagvattenutredning har tagits fram. Det finns goda möjligheter att omhänderta och 
rena dagvattnet inom fastigheten. 
  
Förvaltningen ser positivt på tillskapande av arbetsplatsmöjligheter och en mer 
flexibel användning av industrifastigheter i Länna industriområde. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Eeva Laine (S) och Malin Danielsson (L). 
 
Malin Danielsson (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Eeva Laine (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 20.1 till detta protokoll. 
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Detaljplan för Fjället 71 och 160 - antagande  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för Fjället 160 antas enligt Kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019 med tillhörande antagandehandlingar, 
bilagor 1, 2, 3 och 4. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planen är att möjliggöra en förskola med en maxkapacitet för 160 barn på 
fastigheterna Fjället 71 och Fjället 160. Syftet är även att skapa flexibilitet genom att 
ange användningen skola och en större byggrätt än vad en förskola för 160 barn 
kräver.  
  
Gällande detaljplan tillåter allmänt ändamål inom Fjället 160 och handel inom Fjället 
71. Inom Fjället 160 finns en befintlig förskola för ca 80 barn som kommer rivas i 
samband med genomförandet av detaljplanen. 
  
I planförslaget är högsta utnyttjandegrad i byggnadsarea per fastighetsarea 20 %. 
Högsta tillåtna nockhöjd är 13,5 meter. Genomförandetiden är 5 år. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Britt Björneke (V), Malin Danielsson (L) 
och Tomas Selin (C), förskolenämndens ordförande. 
 
Malin Danielsson (L) och Tomas Selin (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) och Tomas Selins (C) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner 
härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 21.1 till detta 
protokoll. 
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Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 21.2 till detta protokoll. 
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Avsägelser (befrielse från förtroendeuppdrag)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Kommunfullmäktige beslutar 

att befria Henrik Boltenstål (M) från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige. 

att befria Mats Sterner (M) från uppdraget som ersättare i styrelsen för Huge Bostäder 
AB. 

att befria Margareta Forsell (L) från uppdraget som ersättare i gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden från och med den 1 september 2019. 

  

Kommunfullmäktige beslutar vidare 

att hos Länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om åtgärd för utseende av ny 
ledamot i kommunfullmäktige efter Henrik Boltenstål (M). 
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Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

Val av lekmannarevisor för EGUH Holding AB för tiden från den årsstämma 
som följer närmast efter det val till kommunfullmäktige förrättats intill slutet av 
årsstämma som följer efter nästa val till kommunfullmäktige. 

Ulrika Wennberg (M) 

  

Val av lekmannarevisor för Huge Bostäder Holdingbolag AB för tiden från den 
årsstämma som följer närmast efter det val till kommunfullmäktige förrättats 
intill slutet av årsstämma som följer efter nästa val till kommunfullmäktige. 

Ulrika Wennberg (M) 

  

Val av revisor till Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem för fyra år 
räknat från och med den 1 januari året efter det att val av fullmäktige i region 
och kommuner har ägt rum. Uppdraget är slutfört när revisorerna under det 
femte året efter valet har avslutat granskningen av det fjärde årets verksamhet 
och avlämnat revisionsberättelsen. 

Eva-Li Prades (S) 
 

Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i form av 
valberedningens protokoll. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar för respektive val listat under ”Kommunfullmäktiges beslut” ovan 
om fullmäktige kan välja den nominerade och finner härvid att så är fallet för 
samtliga val. 
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Angående neutral klädpolicy i Huddinge kommun – svar på 
motion väckt av Martin Nigals (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 4 februari 2019, avslås motionen.  

 
Sammanfattning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 april 2018 väckte Martin Nigals (SD) 
en motion om att utreda möjligheten att införa en neutral klädpolicy i syfte att minska 
religiösa, kulturella och politiska konflikter mellan Huddinge kommuns invånare och 
kommunens verksamheter. 
  
I Huddinge kommuns personalpolicy framgår bland annat att kommuninvånarnas 
intressen och behov ska stå i fokus i all verksamhet samt att vi ska bemöta varandra 
och våra invånare på ett jämlikt och likvärdigt sätt. 
  
Diskrimineringslagen anger vad arbetsgivaren ur ett diskrimineringsperspektiv 
behöver ta hänsyn till vid framtagande av regler och rutiner. Det som framgår är att 
kriterierna om ett berättigat syfte och en bedömning av om inga andra medel för att 
nå syftet finns ska vara uppfyllda för att undvika risken att regeln ska vara indirekt 
diskriminerande för vissa grupper. Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning är att 
det inte går att införa en neutral klädpolicy enligt motionärens förslag utan att riskera 
att indirekt diskriminera vissa grupper. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD) och Christian Ottosson (C). 
 
Martin Nigals (SD) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla motionen. 
 
Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Martin Nigals (SD) 
yrkande mot bifall till Christian Ottossons (C) yrkande. Härvid finner ordförande att 
fullmäktige bifaller Christian Ottossons (C) yrkande, vilket innebär att fullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 24.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Motionären 
 
 

 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  37 (44) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 maj 2019 § 25   
    
Diarienummer KS-2018/1055.119    
 

 
 

Utred möjligheten att införa Tak över huvudet-garanti i 
Huddinge kommun - svar på motion väckt av Nujin Alacabek 
(V), Britt Björneke (V) och Bo Persson (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 4 mars 2019, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 24 april 2018 föreslår Nujin Alacabek, 
Britt Björneke och Bosse Persson (samtliga V) att Huddinge kommun utreder 
möjligheten att införa en ”Tak över huvudet-garanti” i likhet med den som finns i 
Stockholm stad, samt att Huddinge kommun utreder möjligheten att erbjuda denna 
möjlighet till personer från 18 år och uppåt, till skillnad från i Stockholms stad, som 
har från 20 år och uppåt. 
  
Motionen har skickats på remiss till socialnämnden som framhåller att  behov av 
bistånd till akut logi i Huddinge bedöms i enlighet med socialtjänstlagen. 
  
I Huddinge finns inte motsvarande akutboenden som i Stockholm stad, vilket innebär 
att en garanti skulle kräva ett omfattande parallellt arbete med boendeformer. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning vill också betona att det finns en risk att en ”Tak över 
huvudet-garanti” riskerar att permanenta en dålig tillfällig lösning, istället för att ge 
incitament till förändring. Det är också viktigt att arbeta förebyggande mot hemlöshet 
och ge stöd till enskilda för att lösa exempelvis komplicerad problematik med skulder 
och missbruk. 
  
Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Olov Hamilton (V), Eva Carlsson-Paulsén (M), Carina Sundström 
(MP) och Sonia Benavente (V). 
 
Olov Hamilton (V), Carina Sundström (MP) och Sonia Benavente (V) yrkar samtliga 
att kommunfullmäktige ska bifalla motionen. 
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Eva Carlsson-Paulsén (M) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Olov Hamilton (V) med 
fleras yrkande mot bifall till Eva Carlsson-Paulséns (M) yrkande. Ordförande finner 
härvid att fullmäktige bifaller Eva Carlsson-Paulséns (M) yrkande, vilket innebär att 
fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Olov Hamilton (V) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 25.1 till detta protokoll. 
 
Carina Sundström (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
 
Beslutet delges 
Socialnämnden 
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Minska kvinnors sjukfrånvaro – svar på motion väckt av Nujin 
Alacabek (V) och Britt Björneke (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 5 februari 2018, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 april 2018 väckte Nujin Alacabek (V) 
och Britt Björneke (V) en motion gällande att utreda orsakerna till kvinnors höga 
sjukfrånvaro i relation till männens samt att mot bakgrund av resultatet vidta åtgärder. 
  
Orsakerna till kvinnors relativt sett högre sjukfrånvaro än mäns är undersökta och 
analyserade av Försäkringskassan samt flera forskningsprojekt över tid. Den bild som 
framträder är att skillnaden mellan könen har flera olika orsaker. Bland annat ses 
skillnader utifrån den könsuppdelade arbetsmarknaden, att kvinnor och män drabbas 
av olika diagnoser, att kvinnor oftare har en totalt sett högre belastning givet olika 
roller såväl på arbetet som i familjen och övriga sociala roller. 
  
Kommunen har de senaste åren bedrivit utveckling av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet, rehabiliteringsprocessen samt inom ledarskapsområdet, det är 
områden där arbetsgivaren har möjlighet att påverka situationen för medarbetaren. 
Åtgärderna inom dessa områden är ett långsiktigt arbete och sänkning av 
sjukfrånvaron ses, i synnerhet inom den social- och äldreomsorgsförvaltningen. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att analysen och slutsatserna om kvinnors 
sjukfrånvaro är tillräckliga samt att de vidtagna åtgärderna bedöms ge effekt över tid.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Malin Danielsson (L). 
 
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla motionen. 
 
Malin Danielsson (L) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Nujin Alacabeks (V) 
yrkande mot bifall till Malin Danielssons (L) yrkande. Ordförande finner härvid att 
fullmäktige bifaller Malin Danielssons (L) yrkande, vilket innebär att fullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 26.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Motionärerna 
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Skapa en motorgård i Huddinge - svar på motion väckt av 
Martin Nigals (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 4 mars 2019, anses motionen besvarad. 

2. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att undersöka intresset för en motorgård i 
Huddinge. 

 
Sammanfattning 
Martin Nigals (SD) inkom den 5 november 2018 med en motion om att kommunen 
utreder möjligheten att skapa en motorgård i Huddinge. 
  
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och dåvarande natur- och 
byggnadsnämnden (numera klimat- och stadsmiljönämnden). Klimat- och 
stadsmiljönämnden har valt att avstå från att besvara remissen. 
  
Kultur- och fritidsnämnden ser ett behov av att undersöka hur stort intresset 
egentligen är hos ungdomarna i kommunen för en motorgård. Kultur- och 
fritidsnämnden anser generellt att det är önskvärt med fler lokaler och platser för 
ungdomar att tillbringa sin fritid och ställer sig därför positiv till motionärens förslag 
om att utreda möjligheten att skapa en motorgård. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är viktigt att tillhandahålla varierade 
kultur- och fritidsaktiviteter för ungdomar. Det är då viktigt att kommunen har 
kunskap om vad barn och unga gör och vill göra på sin fritid. 
  
Kultur- och fritidsnämnden föreslås därför få i uppdrag att utreda intresset för en 
motorgård i Huddinge. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Mats Österholm (M), Sven Pernils (SD) och 
Bo Källström (L). 
 
Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla 
motionen. 
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Mats Österholm (M) och Bo Källström (L) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Martin Nigals (SD) och 
Sven Pernils (SD) yrkande mot bifall till Mats Österholm (M) och Bo Källströms (L) 
yrkande. Ordförande finner härvid att fullmäktige bifaller Mats Österholm (M) och 
Bo Källströms (L) yrkande. Det innebär att fullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 27.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
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Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Den inlämnade motionen får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 

• Inför ett äldreperspektiv i all stadsplanering - motion väckt av Sara Heelge 
Vikmång (S), Michaela Lööf (S) och Margareta Vikgren (S) 
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Delgivningar  
 
Sammanfattning 
Inga delgivningar har inkommit inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige. 
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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) 
angående beredskap för IS-återvändare 

Rasmus Lenefors (S) har ställt frågor till mig gällande Huddinges beredskap för 
att hantera IS-återvändare. 

Till att börja med vill j ag instämma i interpellantens beskrivning av det lidande 
som fö ljer i fotspåren av den våldsbejakande islamismens fram fart i 
mellanöstern. Många av de som anslutit sig till IS vill återvända till de länder de 
tidigare haft kopplingar till i form av medborgarskap eller giltigt 
uppehållstillstånd. Av de ca I 00-tal personer som SÄ PO bedömt som potentiella 
återvändare till Sverige kan det finnas enstaka personer som vill bosätta sig i 
Huddinge kommun och som kommunen behöver ha beredskap för att hantera. 
Huddinge kommun har därför tillsammans med 40 andra kommuner inbjudit till 
möten med Centrum mot våldsbejakande extremism. 

Säkerhetspolisen och Poli smyndigheten har ansvaret för att utreda återvändare 
som är misstänkta för brottslighet. Kommunerna har inte något annat ansvar fö r 
vuxna IS-återvändare än vad som framgår av Socialtjänstlagen, vilket är samma 
som gäller för alla vuxna kommuninvånare. Däremot så har kommunerna ansvar 
för eventuella barn till IS-återvändare och deras välmående. Socialfö rva ltningens 
bedömning är att dessa barn sannolikt kommer att behöva utredas grundligt för 
att se vilka insatser som behöver sättas in . 

I Huddinge finns inga särskilda rutiner för personer som begått terroristbrott 
eller som befunnit sig i krig. Kommunen har dock sedan tidigare tagit fram 
riktlinjer och tydliga rutiner för att upptäcka och hantera våldsbejakande 
extremism som är en del av programmet om trygghet och säkerhet. Rutiner fö r 
att upptäcka och hantera våldsbejakande extremism hålls levande och uppdateras 
vid behov när arbetssätt fö rändras. 

En av interpellationens frågor är om Huddinge kommun samverkar med centrum 
mot våldsbejakande extremism. Svaret på det är j a. Huddinge kommun 
samverkar med Centrum mot våldsbejakande extremism och har bland annat 
deltagit i deras utbildningar, nu senast för ett par veckor sedan, och kommunen 
tar del av deras stödmaterial och rappo11er. 

Stockholms stad har uppmuntrat medarbetare inom socialtjänsten att bryta mot 
sekretessen om det framkommer att en person begått exempelvis krigsbrott, 
fo lkmord eller brott mot mänskligheten. Interpellanten frågar om Huddinge 
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agerar på samma sätt. Huddinge arbetar på liknande sätt som Stockholms stad. 
Redan idag med befintlig lagstiftning är det tydligt att kommunen har skyldighet 
att rapportera misstankar om allvarliga planerade eller pågående brottslighet till 
poli sen. Sekretessen inom socialtjänsten kan alltså brytas om det finns misstanke 
om att en person har begått eller planerar att begå ett brott. Det finns även andra 
omständigheter som innebär att en socialsekreterare enligt lagstiftningen kan 
röja sekretessbelagda uppgifter. Enligt min uppfattn ing är detta särskilt viktigt 
att bevaka i alla kontakter med eventuella IS-återvändare. I diskussioner med 
ordförandena i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden och i socialnämnden är 
och kommer jag vara tydlig med betydelsen av att skicka en signal om att detta 
efterlevs av personal som kommer i kontakt med dessa personer. 

Som ovan beskrivs har kommunerna en viktig roll men långt ifrån ensamma 
ansvaret fö r hanteringen av återvändare. Ansvaret delas mellan statliga 
myndigheter som Säpo och polisen samt hälso- och sjukvården och skolan. 
Huddinge kommun har tydliga rutiner för att upptäcka och hantera 
våldsbejakande extremism och deltar aktivt i centrum mot våldsbejakande 
extremisms arbete. Vi har ett mycket gott samarbete med polisen. Därtill har 
kommunen hög kompetens och lång erfarenhet inom socialtjänsten av att ta hand 
om traumatiserade barn vilket är en betydelsefull resurs. 

Min oro handlar i första hand inte om kommunens fönnåga att hantera ett fåtal 
IS-återvändare. Den stora utmaningen är att stoppa nyrekrytering och 
radikalisering. Det är ett långs iktigt arbete som vi tillsammans med Polisen och 
civilsamhället behöver bevaka och fokusera på framöver. 

Daniel Dronjak 
Kommunstyrelsens ordförande (M) 
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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation ställd av Mats Arkhem (SO) 
angående IS-återvändare 

Mats Arkhem (SD) har ställt frågor till mig som gäller kommunens hantering av 
I S-återvändare. 

Till att börja med vill jag instämma i interpellantens beskrivning av den 
humanitära katastrof som följer i fotspåren av den våldsbejakande islamismens 
framfart i mellanöstern. Liksom interpellanten anser jag att en tydligare 
lagstiftning borde varit på plats bland annat lagförslaget om förbud mot 
deltagande och samröre med terroristorganisationer. 

Många av de som anslutit sig till IS vill återvända till de länder de tidigare haft 
kopplingar till i fo1111 av medborgarskap eller giltigt uppehållstillstånd. Av de ca 
I 00-tal personer som SÄPO bedömt som potentiella återvändare till Sverige kan 
det finnas enstaka personer som vill bosätta sig i Huddinge kommun och som 
kommunen behöver ha beredskap för att hantera. Huddinge kommun har därför 
tillsammans med 40 andra kommuner inbjudit till möten med Centrum mot 
våldsbejakande extremism. 

Huddinge kommun följer den lagstiftning som finns. Säkerhetspolisen och 
Polismyndigheten har ansvaret för att utreda återvändare som är misstänkta för 
brottslighet. Kommunerna har inte något annat ansvar för vuxna IS-återvändare 
än vad som framgår av Socialtjänstlagen, vilket är samma som gäller för alla 
vuxna kommuninvånare. Däremot så har kommunerna ansvar för eventuella 
barn till IS-återvändare och deras välmående. Socialförvaltningens bedömning är 
att dessa barn sannolikt kommer att behöva utredas grundligt för att se vilka 
insatser som behöver sättas in. 

På frågan om kommunen använder socialtjänstlagens regler om 
sekretessbrytande omständigheter så är svaret ja. Kommunen har skyldighet att 
rapportera misstankar om allvarliga planerade eller pågående brotts lighet till 
polisen. Sekretessen inom socialtjänsten kan alltså brytas om det finns misstanke 
om att en person har begått eller planerar att begå ett brott. Det finns även andra 
omständigheter som innebär att en socialsekreterare enligt lagstiftningen kan 
röja sekretessbe lagda uppgifter. Enligt min uppfattning är detta särskilt viktigt 
att bevaka i alla kontakter med eventuella IS-återvändare. I diskussioner med 
ordförandena i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden och i soc ialnämnden är 
och kommer jag vara tydlig med betydelsen av att skicka en signal om att detta 
efterlevs av personal som kommer i kontakt med dessa personer. 
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Huddinge kommun kan inte och får inte lämna ut in format ion om ensk ilda 
individer som har va lt att lämna IS för att bosätta sig i Huddinge, i en lighet med 
gällande sekretesslagstiftning. In formation om hur kommunen arbetar i olika 
frågor finns tillgänglig för invånarna, som till exempel vårt trygghetsarbete där 
det bland annat ingår att förhindra och förebygga våldsbejakande extremism 

Daniel Dronjak 
Kommunstyrelsens ordförande (M) 
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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) 
angående närproducerad mat i offentliga upphandlingar 

Sara Heelge Vikmång (S) har i en interpellation ställt frågor till mig om 
närproducerad mat i offentliga upphandlingar. Mitt svar är följande: 

Huddinge kommun ställer inte några krav på närproducerat i upphandlingar av 
li vsmedel. Upphandlingssektionens bedömning är att det skulle strida mot de 
grundläggande EU-rättsliga principerna om icke-diskriminering och 
propo1tionalitet. Det finns inte heller någon allmänt vedertagen definition av 
begreppet närproducerat som kan användas i upphandlingssammanhang. Därför är 
ursprungsland det enda vi tydligt kan identifiera. Bland de avtalade varorna kan 
beställaren se ursprungs land och välja utifrån sin meny och budget. Av det totala 
antalet inköp de 12 senaste månaderna var det drygt 56% av varorna som var av 
svenskt ursprung. Totalt sett rör dig sig om 43 mnkr. Övriga stora producentländer 
under perioden var Nederländerna, Danmark, Italien och Tyskland. De största 
varugrupperna med svenskt ursprung är mejeri, kött, potatis, grönsaker och fisk. 

All upphandling sker i enlighet med den svenska upphandlings lagen, LOU 
20 I 6: 1145 som har sin grund i ett EU-direktiv. Vid upphandlingar ska hänsyn tas 
till EU:s grundläggande principer om fri rörlighet för varor och vi har därför 
begränsade möjligheter att ställa krav på produktionsland för de varor som 
upphandlas. Upphandlingen genomförs med ett urval av varor som bedöms utifrån 
högt ställda kvalitetskrav och pris. Avtal tecknas med en leverantör som har rätt 
att utveckla sortimentet vid bestämda tidpunkter under avtalstiden. Det innebär att 
kommunens beställare få r tillgång till säsongsvaror utan att dessa upphandlats 
särskilt. Vid inköpstillfället kan varje inköpare i vårt e-handelssystem se vilka 
varor som är aktuella hos den upphandlade leverantören och välja den vara som 
passar meny och budget bäst. Ett exempel är isbergssallad. Under vinterhalvåret 
har den spanska salladen högsäsong då det finns god tillgång till lågt pris. Under 
försommaren växlar säsongen över till svenskodlad sallad som då finns i stor 
mängd och därmed blir billigare. Kvalitetskraven som ställs i upphandling gäller 
alla varor oavsett ursprungsland. 

Interpellanten nämner i sin interpellation hur andra kommuner har arbetat med att 
öka andelen loka lt producerad mat. Förvaltningarna har ett uppdrag sedan tidigare 

SIDA 



att jobba med jämförelser med andra kommuner som arbetar på ett effektivare sätt 
än Huddinge i sina verksamheter. Skulle det visa sig att det finns möjlighet att 
jobba smartare med upphandling av mat och öka andelen lokalt producerad mat 
och samtidigt förhålla sig korrekt till LOU och de direktiv som finns från EU är 
det såklart inget hinder att Huddinge kommun tar efter. 

Daniel Dronjak (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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DATUM DIARIENR 

2019-05-10 

Kommun ful I mäktige 

Svar på interpellation ställd av Michaela Lööf (S) om 
åtgärder för att fler ungdomar ska ta en gymnasiexamen 
inom tre år 

Jag tackar Michaela Lööf (s) för interpellationen. Den handlar om det viktiga i 
att våra ungdomar, som studerar på gymnasiet, går ut gymnasiet med examen. 

I. Nej , självklart är jag inte nöjd med att inte alla ungdomar far examensbeviset 
med sig när man lämnar gymnasieskolan. Däremot måste jag kritisera den 
statistik du använde dig av för debatten. Den siffra på genomströmning på 56 %. 
som Mikaela främst ställer frågor kring, innefattar alla elever dvs. förutom 
elever på nationella program (yrkesprogram och högskoleförberedande program) 
så ingår också elever på introduktionsprogram. Huddinge kommun har, i en 
länsjämföre lse. många elever inom introduktionsprogram och yrkesprogram 
inom de egna kommunala skolorna, vilket kan ses som en orsak till det 
förhållandevis låga resultatet då genomströmningen på introduktionsprogram på 
tre år är mycket låg och då yrkesprogrammens genomströmning är lägre än för 
de högskoleförberedande programmen. 

Vi har haft en uppåtgående trend framförallt för de högskoleförberedande 
programmens resultat de senaste åren men i verksamhetsberättelsen för 20 18 
(gymnasienämnden) identifieras skillnaderna till länet och riket som ett 
utvecklingsområde, vi skriver: " Flera kunskapsresultat har förbättrats jämfört 
med tidigare år, men så har även resultatet i länet och riket vilket innebär att 
resultatet behöver fortsätta fö rbättras för att ligga i nivå med länet och riket.·· 
I verksamhets planen för 2019 finns ett åtagande om att öka andelen som 
fullföljer sin gymnasieutbildning: •·,-111 }ler 11ngajitllfö(jer sina gymnasiestudier 
är enfiliga som är viktig ur många perspektiv. Se/I ur individens perspektiv 
visar forskning all gymnasieexamen är en av de vikt igasre faktorerna för 
etablering på arbetsmarknaden och i samhället i stort. Det är dä1:för viktigt alf 
på olika sälf jorebygga avhopp och f å ele,·erna alf stanna kvar och jiilljolja sin 
utbildningför alf uppnå gymnasieexamen. Var fjärde elev i Sverige uppnår inte 
sin gymnasieexamen på tre år. Skolverket nämner mobbing, socialt utanförskap 
och brist på pedagogiskt stöd i skolan som de vanligaste orsakerna till avhopp. 
Enligt en nyligen genomjord undersökning av Skolverket är goda relationer med 
eleverna. tydliga rutiner och snabbinsalfa åtgärder de största 
ji·amgångsfakrorernafor alf förebygga avhopp. 

POSTADRESS 

Kommunstyrelseförvaltningen 
141 85 HUDDINGE 
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Kommunalvägen 28 
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POLITISKA KOMMUNLEDNINGEN INTERPELLATIONSSVAR 
DATUM DIARIENR 

2019-05-10 

2. Mål och budget har under ett antal år fokuserat på denna fråga. Så också 
tidigare Gymnasienämnden, nu Gymnasie- och Arbetsmarknadsnämnden; GAN. 
varför det finns åtaganden att hantera detta bättre. smartare och klokare. 

Jag är inte nöjd innan vi har ett tydligt trendbrott i alla våra gymnasieskolor. 
Det pågår ett utvecklingsarbete. här fö ljer tre exempel: 

• Sågbäcksgymnasiet, som från i höst inte längre är ett entydigt 
yrkesgymnasium. Där finns numera ett högskoleförberedande program 
tillgängligt och vi kommer att fortsätta erbjuda fler 
högskoleförberedande program på den skolan. Gymnasieskolorna bör 
vara blandade, med såväl yrkesgymnasiala som högskoleförberedande 
program. 

• Ett annat exempel är att SPRJNT-utbildningen finns numera etablerat på 
alla våra nuvarande gymnasieskolor. Introduktionsprogrammen bör 
utvecklas i formen och här sker ett pedagogiskt utvecklingsarbete. 

• Ytterligare exempel är att vi måste ta ansvar fö r alla elevers lärande. Vi 
skall arbeta för att fö rhindra avhoppen från studierna. vi skall utveckla 
elevers behov av stödinsatser och tydliggöra särskilt begåvade elevers 
rätt till stimulans i sina studier. 

Målet fö r GAN är naturligtvis att alla elever, som kommer in på nationella 
program skall kunna ta examen inom tre år från det att eleverna bö1jade studera. 

Christina Eklund (M). 
Ordförande för Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 

SIDA 
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Ärende 12: Skapa fler parkeringsplatser för rörelsehindrade 
- svar på medborgarförslag väckt av Kaj 1hr 

I ett tryggt samhälle ska alla kunna delta på jämlika villkor och ha liknande 
förutsättningar att leva ett fullvärdigt liv. Att anpassa parkeringsplatser för 
personer med funktionsvariationer som bor och verkar i Huddinge kommun är 
därför en viktig fråga. Vi ser följaktligen positivt på förvaltningens 
tjänsteutlåtande som tydligt beskriver hur Huddinge kommun arbetar med att 
tillgängliggöra allmän platsmark. 

Vi vill samtidigt betona vikten av ett kontinuerligt funktionsvariationsperspektiv 
vid kommande byggen, däribland byggandet av ett nytt kommunhus. Vi vill också 
instämma i synpunkten från Huddinges funktionshinderråd att det bör alltid 
finnas tillräckliga parkeringsmöjligheter för personer med funktionsvariationer i 
nära anslutning till vårdcentraler. 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

2019-05-13 

Kommunfullmäktige 

Ärende 13 

13. Skapa permanenta parkeringsplatser i Visättra - svar på 

medborgarförslag väckt av Maj Eriksson 

Bilen är en förutsättning för många medborgare för att kunna få ihop sitt livspussel med att 
kunna ta sig till jobb, studier, familjeliv och diverse andra aktiviteter. Visättras geografiska 
läge på en höjd inbjuder inte alltid till gång eller cyklism. 

I och med att kollektivtrafiken fungerar så oberäkneligt och att långt ifrån alla ska in till 
Stockholm city är bilen även ur den synvinkeln ett måste i många människors vardag. Om 
dagens alla bilister plötsligt skulle välja att enbart färdas med kollektivtrafik kan SL svårligen 
hantera det. 

Svårigheten med att vara bilägare i Visättra strider, som vi ser det, mot Huddinges 
gemensamt antagna vision om att vara en av de tre populäraste kommunerna i Stockholms 
län att bo, besöka och verka i. 
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Ärende 13: Skapa permanenta parkeringsplatser i Visättra - svar på 
medborgarförslag väckt av Maj Eriksson 

Det är viktigt att kommunen har en god dialog med de fastighetsvärdar som finns och 
verkar i Huddinge. Detta gäller särskilt vid utförsäljningar av allmännyttan som kommunen 
har gjort till riskkapitalbolag vars huvudmål är vinstmaximering. Vänsterpartiet motsätter 
sig liknande utförsäljningar, då det tyvärr sker på bekostnad av hyresgästerna. 
Facit är inte smickrande för de fastighetsägare som har tagit över efter Huge Bostäder AB. 
Eftersatt underhåll, bristande service och hyreshöjningar är några av förljderna av 
utförsäljningen av allmännyttan i Visättra, den väldigt röriga situationen när det gäller 
renoveringen av garagen är en annan. Många av de boende i Visättra har fått 
parkeringsböter som ett led i bristen på parkeringsplatser under renoveringsperioden. Det 
är inte acceptabelt att Huddingebor behandlas på det sättet när den uppkomna situationen 
inte är något som de själva kunnat påverka. 

Vänsterpartiet tycker att det är viktigt att kommunen agerar mot otrygghet och bristande 
trivsel i socioekonomiskt utsatta områden och ställer krav på nya fastighetsvärdar om att 
hög standard och god service ska garanteras, även i den nya värdens regi. 
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Ärende 16: Revidering av HKF 8110 Avgifter inom Kulturskolan 

Reservation 
På dagens sammanträde yrkade Vänsterpartiet avslag till förslaget om reviderade avgifter 
i HKF 8110 om avgifter i kulturskolan. Vi reserverar oss mot kommunfullmäktiges beslut i 
enlighet med vad som anges i bakgrunden nedan. 

Bakgrund 
Förslaget till samordning mellan olika kommuner genom systemet "Study Along" innebär 
en höjning av kulturskoleavgiften för de yngsta och en viss förbättring för de äldre eleverna 
i Kulturskolan. Vänsterpartiet har inget emot att sänka avgiften för äldre elever som går 
mer avancerade kurser, däremot vill vi inte att detta ska ske på bekostnad av de yngre 
eleverna. Att ställa en grupp mot en annan på det viset menar vi leder fel. Detta kallar den 
borgerliga minoritetskoalitionen för en "harmonisering" av avgifterna i jämförelse med 
andra kommuner i länet. Vi menar att frågan är felställd . Frågan borde inte vara om 
Huddinge kommun har för låga avgifter i kulturskolan som det framställs här, utan snarare 
om andra kommuner har för höga avgifter i kulturskolan. Vänsterpartiet tycker att 
avgifterna fortfarande är för höga för att alla ska ha råd att gå på Kulturskolan och vi 
menar det är fel väg att gå för att nå ett mer jämlikt samhälle. Vi vill att kulturen ska vara 
tillgänglig för alla barn oavsett deras föräldrars ekonomiska förutsättningar. Därför har vi 
föreslagit att Kulturskolan bör vara avgiftsfri för att alla barn ska kunna lära sig att spela ett 
instrument, spela teater, sjunga med i en kör etc. 

Vänsterpartiet budgeterade 17, 7 miljoner mer till kultur- och fritidsnämnden vid 
budgetfullmäktige i juni 2018. Dessa pengar avsattes bland annat för sänkta avgifter i 
kulturskolan och för införandet av El Sistema-pedagogik i Huddinge kommun, vilken 
ekonomisk politik ett parti driver spelar roll. Med Vänsterpartiets ekonomiska politik hade 
inga avgiftshöjningar varit nödvändiga. Vi beklagar att den borgerliga 
minoritetskoalitionens politik återigen slår mot dem i samhället som har minst och låter 
yngre kulturskoleelever betala äldre kulturskoleelevers avgiftssänkningar med 
avgiftshöjningar. 
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Miljöbokslutet är en utförlig sammanställning av miljöarbetet i kommunen och 
som gör det enklare för kommunpolitiker och Huddingebor att följa upp arbetet 
och se hur det utvecklas. Det är glädjande att Huddinge ligger i fas samt under 
länsgenomsnittet avseende växthusgasutsläpp sett ur ett produktionsperspektiv. 
Det är också positivt att vi i princip har nått målet om andelen energi från 
förnyelsebara energikällor och återvunna material/avfall i kommunala lokaler. 
Det finns mycket som går åt rätt håll, och det förtjänar att lyftas, men det finns 
även flera viktiga mål där utvecklingen just nu står stilla eller, än värre, går åt fel 
håll. 

Mål 2 "Strävan ska vara att koldioxidfotavtrycket ska minska till 4,0 

ton/invånare senast 2030 jämfört med 2004 och 1,0 ton/invånare senast 2045" 
Även vid det förra miljöbokslutet uttryckte vi vår oro över att resultatet stått 
stilla. Inga nya siffror har inkommit, men i texten konstaterar förvaltningen att 
hushållens bidrag till fotavtrycket har minskat medan avtrycket från offentlig 
förvaltning har ökat. Huddinge kommun måste intensifiera arbetet med att få 
ner koldioxidfotavtrycket om vi ska kunna nå målen. 

Mål 6 "Energianvändningen per kvadratmeter i Huge Bostäders och Huddinge 
Samhällsfastigheters fastighetsbestånd ska minska med 30 procent till 2020, 40 
procent till 2030 och 50 procent till 2050 jämfört med 2008." 
Det är glädjande att det negativa trendbrottet från tidigare år är åtgärdat, och att 
vi ser en positiv utveckling. Däremot är detta ett av de viktigaste målen att nå 
och vi ser att det behöver göras ett större arbete för att på två år gå från cirka 25 
procent till 30 procent. 

Mål 11 "Energianvändningen, inklusive verksamhetsel, i kommunala lokaler ska 
senast 2020 vara högst 137 kWh/m2. Dessutom ska energianvändningen för 
gatubelysningen minska." 
Här sker endast en marginell minskning jämfört med tidigare år, men en ökning 
jämfört med 2015. Vi ser positivt på förvaltningens försök att minska 
energianvändningen för gatubelysningen och vill trycka på för fortsatta tester för 
att hitta de tider som fungerar optimalt för Huddingeborna och för att minska 
energianvändningen. Vi måste öka takten om vi ska nå målet till 2020. 



Mål 12 "Kommunens fordonsflotta ska vara fossiloberoende 2025." 
Det här är ett av de viktigare målen att nå som vi samtidigt rår över själva. Att i 
enbart uppnå cirka 22 % av fordon i egna flottan som drivs av förnyelsebara 
drivmedel är otillräckligt. 

Mål 13 "Koldioxidutsläppen från tjänsteresor med bil och flyg ska minska med 
50 procent till 2021 jämfört med 2015." 
Det är dåligt att koldioxidavsläppen från tjänsteresor i de kommunala 
verksamheterna har ökat med 26 procent jämfört med 2015. Här behövs ett 
tydligt ledarskap som syftar till att alla delar av kommunen ska bidra till att få ner 
utsläppen. 

Mål 18-19 om Huddinges sjöar 
Huddinges sjöar visar fortsatt dålig värden. Det är osannolikt att vi når de 
utpekade målen i tid och kommunen behöver därför intensifiera arbetet. Vi 
noterar här att Socialdemokraternas föreslagna satsning på renande av 
kommunens sjöar i vårt budgetförslag till 2018 hade varit välbehövliga. 

Mål 67 "Mängden insamlat hushållsavfall per invånare ska minska till 2021 
jämfört med år 2000." 
Vi måste gå före i utvecklingen och pressa ner hushållsavfallet, bland annat 
genom ökade satsningar på informationskampanjer och en aktiv politik som gör 
det lättare att förstå hur mycket avfall man lämnar ifrån sig. Vi ser positivt på att 
Huddinge minskat avfallet jämfört med tidigare år, men ser att arbetet behöver 
intensifieras om vi ska nå målet och i princip mer än halvera antalet insamlat 
hushållsavfall. 

Mål 70-71 om insamling av avfall samt matavfallssortering 
Här vill vi belysa det goda arbete som förvaltningen har genomfört och hoppas 
på fler liknande klimatframgångar. Samtidigt vill vi betona att det borde sättas 
ett ökat fokus på fastighetsnära insamling kring enbostadshus. Som exempel kan 
Vårby lyftas, där många Vårbybor har långt till närmaste matavfallssortering 
samtidigt som sorteringarna ofta är fulla. 

Mål 81 "Strävan ska vara att det ekologiska fotavtrycket senast 2030 ska 
minska till 3,5 globala hektar, vilket motsvarar 2 jordklot. Strävan ska vara att 
senast 2045 ska fotavtrycket minska till 1, 75 globala hektar, vilket motsvarar 1 
jordklot." 
Det här är ett mål vi måste nå. Det är orimligt och ohållbart att Huddingebor 
lever som om vi har resurser från tre ytterligare jordklot att tillgå. Vi behöver öka 
informationssatsningarna, genomföra en grön växling och prioritera 
klimatarbetet med resurserna som krävs för att vi ska nå målen. 
Vi har alla ett gemensamt ansvar att få ner ekologiska fotavtrycket till rimliga 
nivåer. 



Mål 87 "Anställda och förtroendevalda i kommunen ska ha grundläggande 
kunskap om miljöfrågor" 
För att vi överhuvudtaget ska ha en möjlighet att nå våra klimatmål måste 
samtliga i kommunen, såväl Huddingebor som kommunanställda, ha 
grundläggande kunskaper i miljöfrågor. Det är bekymmersamt att ingen 
utbildning har genomförts 2016, 2017 eller 2018. Om kommunen saknar 
verktyg/material för grundläggande miljöutbildning, eller saknar resurser i form 
av expertis eller tid, bör extern hjälp tas in. Detta är en prioriterad fråga. Detta 
gäller även mål 88. 

Socialdemokraterna kommer att fortsatt arbeta för ett mer hållbart Huddinge, 
med tydligt fokus på och prioritering av vattenvård och främjandet av ett arbete 
som gör att vi når våra uppsatta mål. Det är nödvändigt att ha högt uppsatta mål, 
men det räcker inte med att överlämna mål till förvaltningarna. Det krävs också 
ett ökat engagemang och ansvar bland oss förtroendevalda och en upptrappning 
av resurser i form av ekonomi och personal för att kommunen ska kunna nå sina 
mål. 

För Socialdemokraterna 

ra Heelge Vikmång 
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Ärende 19: Miljöbokslut 2018 

Miljöbokslutet ger en god uppfattning om hur miljöarbetet i kommunen 
fungerar. Vi kan konstatera att mycket är på väg åt rätt håll. Samtidigt 
finns det viktiga komponenter i arbetet för bättre miljö och klimat som 
fortfarande inte är på plats. 

Det är också oroande att den borgerliga minoritetskoalitionen fortfarande 
har som mål att sänka skatten i Huddinge. Skatteintäkterna är en 
förutsättning för att kunna göra ett meningsfullt miljöarbete. Detta visas 
inte minst av att det finns tydliga exempel på satsningar som på kort sikt 
kostar pengar men på lång sikt har en positiv effekt. Exempelvis 
solpaneler på fler av det kommunala bostadsbolagets fastigheter, 
investeringar för att få en helt fossilfri fordonsflotta eller att säkra att det 
finns bra möjligheter till återvinning i kollektivtrafiknära lägen så att den 
som ska källsortera inte behöver ta bilen för att kunna göra det. Ska målet 
om ett hållbart Huddinge 2030 gå att infria är en förutsättning att man även 
tar ekonomisk höjd för det och satsar istället för att sänka skatten och 
"effektivisera" verksamheter, ett begrepp som enligt vår erfarenhet 
tenderar att vara liktydigt med nedskärningar och ofyllda vakanser, vilket i 
sig strider mot målen om ett ekosystem i balans och dessutom mot målet 
om att vara en attraktiv arbetsgivare. 

Mål 2: Strävan ska vara att koldioxidfotavtrycket ska minska till 4,0 
ton/invånare senast 2030 jämfört med 2004 och 1,0 ton per invånare 
senast 2045. 
Detta är i sig ett nyckelmål för att det alls ska vara möjligt att uppnå såväl 
den lokala visionen om ett hållbart Huddinge 2030 som att det ska vara 
möjligt att nå internationella klimatmål. Samtidigt ökar koldioxidfotavtrycket 
från den offentliga förvaltningen. Detta är mycket oroande. Huddinge 
kommun ska gå före medborgarna och visa på goda och konstruktiva 
lösningar, inte hamna i bakvattnet. Med detta sagt är det glädjande att 
Huddingebornas koldioxidavtryck minskar successivt. 

Mål 3: Halten av kvävedioxid ska senast 2020 inte överstiga 20 µg/m3 
luft beräknat som ettårsmedelvärde där människor stadigvarande 
vistas. 



Man skriver i miljöbokslutet att målet om att kväveoxidhalten senast 2020 
ska vara under 20 µg/m3 luft beräknat som årsmedelvärde. Detta är ett 
välkommet mål som hålls i stort sett i hela kommunen. Samtidigt oroas vi 
över det faktum att man konstaterar att halten överskrids i anslutning till 
större vägar som längst E4/E20, Riksväg 73 och Glömstavägen. När 
kväveoxidhalten redan i dagsläget överskrids på Glömstavägen är det 
naturligtvis inget oävet antagande att den kommer att öka ytterligare i 
samband med byggandet av Tvärförbindelse Södertörn. Detta är i sig 
något allvarligt eftersom ett av motiven till byggandet av tvärförbindelsen 
är byggandet av den nya djuphamnen i Nynäshamn och att tung trafik 
måste kunna ledas in mot Stockholm via Huddinge. Trafikbelastningen 
kommer att öka i och med byggandet av tvärförbindelsen enligt 
Trafikverkets egna beräkningar och därmed även kväveoxidhalten i luften. 

Mål 4: Halten av partiklar (PM10) ska senast 2020 inte överstiga 15 
µg/m3 luft beräknat som ettårsmedelvärde där människor 
stadigvarande vistas. 
Det finns redan i dagsläget exempel från Sollentuna där en skola varit 
tvungen att stängas på grund av de höga partikelhalterna från E4:an. I 
miljöbokslutet konstaterar man att partikelhalterna är högre längst de stora 
vägarna. I likhet med ovan kan vi konstatera att byggandet av 
Tvärförbindelse Södertörn, i enlighet med det korridorsalternativ som den 
borgerliga minoritetskoalitionen valt, med stor sannolikhet kommer att öka 
partikelhalterna ytterligare. 

Mål 6: Energianvändningen per kvadratmeter i Huge Bostäders och 
Huddinge Samhällsfastigheters fastighetsbestånd ska minska med 
30 procent till 2020, 40 procent till 2030 och 50 procent till 2050 
jämfört med 2008. 
Detta är ett av de viktigaste målen för Huddinge kommun och också ett av 
dem där det finns mest att göra. Efter en viss dipp under 2017 är vi glada 
att se att den positiva trenden fortsätter. Det är dock viktigt att poängtera 
att detta mål i förlängningen dels är för lågt ställt och att vi hellre hade sett 
en skarpare formulering och dels att detta är ett mål som det går att göra 
mycket åt i samband med nybyggnation. Det finns energieffektiva sätt att 
bygga, exempelvis så kallade effektivhus, som man från kommunens sida 
bör ta chansen att titta på i samband med nybyggnation. 

Mål 7: Mängden framställd energi från förnybar energi från olika 
aktörer i kommunen ska öka jämfört med 2014. 
För oss är det märkligt att man gör bedömningen att begreppet "olika 
aktörer i kommunen" enbart tycks inbegripa Huge Bostäder och Huddinge 
Samhällsfastigheter och deras bestånd. Mätningar och krav bör även 
ställas på privata aktörer. Vidare är det märkligt att betrakta 
måluppfyllelsen som god samtidigt som man tydligt visar att mängden 
förnyelsebar energi har minskat mellan 2017 och 2018. 



Mål 8: Antalet tankställen och laddplatser för förnyelsebara 
drivmedel ska öka till 2021 jämfört med 2015. 
Utvecklingen mellan 2015 och 2018 är ytterst blygsam. Vi noterar också 
att det, när det gäller laddplatser för elbilar, är en förteckning som i stort 
sett bara består av privata aktörer. Här bör Huddinge kommun ta ett 
betydligt större ansvar för utbyggnaden av infrastrukturen för laddplatser 
för elbilar än man gör i dagsläget. Att betrakta ett mål med en så blygsam 
utveckling som att det har en god måluppfyllelse blir väldigt märkligt. 

Mål 13: Koldioxidutsläppen från tjänsteresor med bil och flyg ska 
minska med 50 procent till 2021 jämfört med 2015. 
Detta är ett mål där trenden går åt helt fel håll. Trots att möjligheterna till 
klimatkompensation finns, trots att tåginfrastruktur finns, trots att modern 
teknik gör vissa tjänsteresor onödiga, går utvecklingen mot ett högre 
koldioxidutsläpp för andra året i rad. För att åstadkomma en minskning 
med 50 procent fram till 2021 behöver krafttag tas. 

Mål 28: Den biologiska mångfalden ska bevaras, utvecklas och 
återskapas, så att alla naturligt förekommande växter och djur kan 
leva med livskraftiga bestånd under naturliga betingelser. Invasiva 
arter ska bekämpas kontinuerligt. 
Det är viktigt att hela kommunen och alla naturområden är tillgängliga för 
alla, även exempelvis barnfamiljer. Det är därför välkommet att 
bekämpningen av exempelvis jättebjörnloka går enligt plan i 
naturreservaten. Samtidigt är det oroande att inventeringen av denna 
farliga invasiva art som kan orsaka skador på människor, särskilt små 
barn, inte ligger i fas i resterande delar av kommunen . 

Mål 81: Strävan ska vara att det ekologiska fotavtrycket senast 2030 
ska minska till 3,5 globala hektar, vilket motsvarar 2 jordklot. Strävan 
ska vara att senast 2045 ska fotavtrycket minska till 1, 75 globala 
hektar, vilket motsvarar 1 jordklot. 
Detta är det kanske viktigaste miljömålet för Huddinge kommun. Det är på 
många sätt en sammanvägning av andra mål. Samtidigt är det 
alarmerande att måluppfyllelsen inte är god. Det innebär att Huddinge 
kommun har ett stort ansvar för att se till att även i fortsättningen arbeta 
intensivt med miljö- och klimatfrågorna. Vi hoppas att se en bättre 
utveckling under nästkommande år. 

Sammanfattningsvis 
Att leva hållbart och miljövänligt är något som angår oss alla. För att vi ska 
klara det behövs investeringar. För att göra investeringar behövs resurser. 
Kommunens resurser består i första hand av finansiella resurser i form av 
skatteintag. Det är en farlig utveckling att skatteintaget ska minska 
successivt samtidigt som utgifterna för att utveckla en grönare kommun 
måste finansieras. Utöver det är det viktigt att kommunens grönområden 
hålls tillgängliga för alla och att den luft vi andas och det vatten som finns i 



kommunen är så rena som möjligt. Här finns det, även fortsatt, viktiga 
insatser att göra. 
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Uppföljning av kommunens mål på klimat- och miljöområdet genom ett årligt miljöbokslut 
är bra och helt nödvändigt utifrån den omställning av viktiga samhällsfunktioner vi står 
inför. En hotande klimatkatastrof ställer krav på alla länder att agera snabbt och kraftfullt, 
men ansvaret faller särskilt tungt på de länder som genom sin livsstil orsakar de ojämförligt 
största utsläppen av klimatstörande gaser. 

Miljöpartiet vill utifrån Miljöbokslut 2018 framföra följande synpunkter. 

Allmänt 

Bedömning av måluppfyllelsen görs delvis genom att räkna antal mål som uppnått minst 
godtagbar nivå. Vi vill dock påpeka att målen har olika tyngd och är mycket olika till sin 
karaktär varför något slags medelvärde blir missvisande. Att vikta "en fossilfri fordonsflotta i 
den kommunala organisationen" mot kommunens samlade koldioxidfotavtryck är absurt. 

Vi vill även påpeka bristen på åtgärder för att nå de viktigaste målen. Att enbart sätta mål 
och sedan mäta hur det gick är inte meningsfullt. 

Miljöpartiet känner en stor oro för att omställningen mot främst rimliga koldioxidfotavtryck 
går alldeles för långsamt och inte har en högre prioritet utifrån den korta tidshorisonten för 
att uppnå noll-utsläpp av klimatstörande gaser. Fotavtrycket ligger stabilt på 10 ton/inv och 
år och få styrmedel anges för att åstadkomma en förändring. 

Vi menar att Mål och budget betydligt bättre måste synkroniseras med Miljöprogrammet och 
även ange styrmedel. Utsläpp av klimatstörande gaser måste i första hand utgå från 
konsumtionsperspektivet. 

För de olika temaområdena vill vi lyfta följande: 

Klimat och luft 

Det absolut övergripande målet för allt klimatarbete i kommunen måste handla om att få ner 
de totala utsläpp som orsakas av oss Huddingebor oavsett var utsläppen sker, det s.k. 
konsumtionsperspektivet. Mycket av detta handlar om livsstilsfrågor där temat Informera 
och engagera bör spela en betydligt större roll än idag. 

På den direkta kommunala ansvarsnivån är den i särklass största frågan transporter (59 %), 
följt av avfall och avlopp (c:a 20 %). 
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Kommunen har antagit en ambitiös trafikstrategi som dock i ringa utsträckning följs. 

Samtidigt kommer stora vägprojekt som Förbifart Stockholm och Tvärförbindelse Södertörn 
att kraftigt öka personbils- och lastbilstrafikens andel av det totala transportarbetet, vilket 
motverkar andra satsningar som görs i kommunen. En rimlig ståndpunkt vore att 
kommunen försökte motverka en sådan utveckling istället för att aktivt verka för en fortsatt 
utveckling i fel riktning i förhållande till klimatmålen. 

Södertörns energi har kommit en bra bit på väg mot 100 % biobaserad bränslen, dock är 
fortfarande 6 % fossilt i form av olika plaster. Med en kommande konkurrens om 
biobränslen och träråvara för bl.a. husbyggen behöver dock även annan förnybar energi 
främjas. Mål 7 handlar om mängd förnybar energi framställd av olika aktörer i kommunen, 
men enbart Huges fastighetsbeständ mäts. Här är det enbart kring 2,5 % av total energi. Det 
finns idag ett intresse för egenproducerad el frän solceller frän både företag och 
privatpersoner, något som bör uppmuntras inte minst utifrån kommande effektbrist i 
kraftöverföringen till Stockholmsregionen. En utbyggd laddinfrastruktur för elbilar och 
utökad eldriven kollektivtrafik ställer krav på nytänkande. 

Luftkvaliten påverkas även den i första hand av trafiken genom utsläpp av kväveoxider och 
partiklar (PM10) som båda är hälsoskadliga, särskilt för barns ännu ej färdigutvecklade 
lungor. Att mäta genomsnitt i kommunen för dessa halter är inte så meningsfullt då det mer 
handlar om hur nära man bygger mot de större vägarna, särskilt E4 och en ev. 
Tvärförbindelse Södertörn. 

Vatten 

Miljöbokslutet visar att mindre än hälften (5 av 11) av våra sjöar uppfyller 
miljökvalitetsnormen för god ekologisk status och att ingen sjö när miljökvalitetsnormen för 
god kemisk status. Aluminiumfällning som nu kommer att tillämpas i några sjöar är en 
nödlösning som inte löser det grundläggande problemen. 

Mycket arbete görs bl.a. äterskapande av våtmarker, nya VA-anslutningar och olika 
dagvattenlösningar, men det är ett långsiktigt arbete som försväras av gamla läckande 
avloppsledningar och tillkommande hårdgjorda ytor i form av vägar och tät bebyggelse. 

Fler sjöar bör snarast få skydd som naturreservat i enlighet med mål 22. Detta både för 
arbetet med en förbättrad vattenkvalite och för sjöarnas betydelse för rekreation och 

friluftsliv. 

Biologisk mångfald och friluftsliv 

Att värna den biologiska mångfalden är, parallellt med arbetet för att minimera klimathotet, 
en ödesfråga för att skydda och värna vår livsmiljö. Skyddet av värdefull natur måste 
fortsätta och Huddinges ambitiösa naturvård säkerställas genom att tillräckliga resurser 
avsätts. Tysta områden behöver värnas. 

2/4 
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Samhällsplaneringen påverkar samtliga övriga temaområden och utgör det viktigaste 
styrmedlet som kommunen förfogar över för att nå olika klimat- och miljömål. Samtidigt 
hamnar dessa mål ofta i konflikt med andra intressen där avvägningen inte sällan favoriserar 
andra mål. Miljöpartiet menar att all samhällsplanering och markanvändning måste ha som 
utgångspunkt att klimatmålen ska nås. 

Mål 52 säger att andelen transporter med gång-, cykel- och kollektivtrafik ska öka fram till 
2030, en viktig fråga om klimatmålen ska kunna nås. Tyvärr ser vi en trend i rakt motsatt 
riktning där istället andelen biltransporter ökar. Detta borde vara en högt prioriterad fråga i 
all samhällsplanering! 

Vi ser även att fler invånare har långt till dagligvaruaffär, att andel invånare med längre 
gångavstånd till förskola ökat. Detta är trender som driver fram ökat bilåkande. 

Samhällsplaneringen har även stor betydelse för människors hälsa och välbefinnande. 
Miljöpartiet vill särskilt betona vikten av barn och ungas rätt till tillräckliga och goda 
utomhusmiljöer och vi ser fram emot mätningar av grönytefaktorn enligt mål 59. Ett annat 
folkhälsoproblem är buller där vägtransporter är den stora bullerkällan. Vi noterar att inga 
nya mätningar för skolor och förskolor gjorts sedan 2014 då var fjärde skola och var tredje 
förskola var bullerutsatt med en yta över 55 dB(A) dygnsekvivalent nivå. 

Gifter i miljön 

PFOS är förbjudet eftersom det är giftigt, bioackumulerande, svårnedb1ytba1t och 
reproduktionsstörande. PFOS, som använts i brandskum, mäts i Drevvikens ytvatten och 
ligger där fortfarande tio gånger över miljökvalitetsnormen. Vattenmyndigheterna har 
föreslagit åtgärdsprogram för sex nya ämnen som ska fasas ut plus miljökvalitetsnorm för 
PFAS (närbesläktat med PFOS), koppar och zink. Detta kommer att kräva att resurser 
avsätts för utökade mätningar. 

Insamlat källsorterat avfall är fortsatt en bra bit under rikssnittet samtidigt som avståndet 
till återvinningsstation ökar. 

Andelen ekologiska livsmedel i de kommunala verksamheterna sjunker både 2017 och 2018 

och detta liksom matsvinn verkar inte längre lyftas fram som prioriterade frågor inom 
förvaltningen. Matsvinn är en betydande källa till klimatpåverkan. 

Frågan om spridning av mikroplaster i miljön och i slutändan till våra sjöar och vattendrag 
finns inte med under mål 72 där det borde finnas. Mikroplaster är ett allvarligt hot mot livet i 
havet och därmed även mot människan. De absolut största källorna till mikroplaster är 
bildäck genom slitage och konstgräsplaner där ton av mikroplaster sprids ut årligen över & 
kommunens planer. Trots detta fortsätter anläggning av konstgräsplaner i oförändrad 
omfattning. 

~ ~t 
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Alla målområden som innefattar kommunen som geografiskt område är beroende av att en 
förståelse och ett engagemang skapas hos kommunens invånare kring vikten av att nå 
uppsatta mål. Måluppfyllelse inom den kommunala organisationen förutsätter att 
medarbetarna är kunniga om målen och har verktyg att omsätta dem i praktisk handling. 

Tyvärr når detta område inte upp till ens godtagbar måluppfyllelse. Även om kommunen 
satsar mycket på kommunikatörer verkar detta område inte vara prioriterat. 

Vi ser fram emot och förväntar oss att klimat och miljöfrågor får ett starkt fokus i 
kommunens kommande Mål- och budget. 

Carina Sundström Barbro Lind 
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Ärende 20: Detaljplan för Svarven 11- antagande 

Den här detaljplanen har tagits fram på initiativ och på bekostnad av 
fastighetsägaren för att kunna använda fastigheten för kontors- och 
handelssyften. Ett starkt näringsliv bidrar till ett bättre Huddinge genom fler 
arbetstillfällen, nya innovationer och ett ökat skatteunderlag. Vi 
socialdemokrater ställer oss därför positiva till den här detaljplanen, men vill 
samtidigt belysa att Huddinge redan har ett stort problem med dagvattnet. 

Flera av våra sjöar har fått ta emot alltför mycket näring och är övergödda, 
däribland Långsjön, Trehörningen, Orlången, Magelungen och Drevviken. I takt 
med ökad exploatering ser vi hur allt mer yta beläggs med asfalt och annan 
beläggning som inte är genomsläpplig. Detta leder till att regn- och spillvatten 
inte naturligt kan infiltreras på platsen utan istället transporteras i form av 
förorenat vatten i större mängder direkt ut i åar, diken och vattendrag. Denna 
detaljplan riskerar att förorenat vatten rinner vidare ut ut i Drevviken, som är 
känslig för ytterligare tillskott av föroreningar och som de senaste åren haft en 
ökning av ytvattnets innehåll av totalfosfor 

Vi socialdemokrater ser positivt på att förvaltningen har lyft dagvattenfrågan 
genom en dagvattenutredning i samråd med exploatören, och att förvaltningen 
ser att god hantering av dagvattnet är möjlig. Vi vill dock understryka att en god 
dagvattenhantering inte bara ska vara möjlig, det ska vara en självklarhet. 

För Socialdemokraterna 
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Ärende 21: Detaljplan för Fjället 71 och 160 - antagande 

Tre faktorer bör särskilt beaktas i planärenden som berör förskolor: 

1. Behovet av förskoleplatser och hur det tillgodoses 

2. Utformningen av förskolan inkl friytor 

3. Innehåll och kvalitet i Barnkonsekvensanalysen 

HUDDINGE 
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Förskolenämndens "Tematiska strategier" ska vara en referenspunkt, liksom underlag 

från statliga myndigheter som Skolverket, Boverket m.fl. 

1. Den planerade förskolan byggs i två våningar med 8 avdelningar och anges ge 
utrymme för 160 barn. Det innebär en maximal beläggning med 20 barn per 
avdelning. Variationer i beläggningen förekommer både under året och mellan åren, 
men 20 barn per avdelning bör bara förekomma undantagsvis och under korta 
perioder. Den senaste uppgiften om antal barn per avdelning i kommunens förskolor 
är 17 barn (SCB mätning i oktober 2017). I "Tematiska strategier", som antogs av 
Förskolenämnden i december 2018, anges att förskolor" ska byggas med hänsyn 
tagen till Skolverkets rekommendationer för barngruppernas storlek samt främja en 
ekonomisk stabilitet och en organisatorisk flexibilitet." Skolverkets rekommendation 
innebär att 6-12 barn används som riktmärke för barngrupper i åldrarna 1-3 år och 
9-15 barn för åldrarna 4-6 år. Skolverket har också förtydligat: "Med barngrupp avser 
Skolverket de barn som är inskrivna på en viss avdelning, dvs den grupp som barnen 
ingår i under större delen av dagen." Den styrande koalitionen har nyligen redovisat 
ambitionen att minska barngruppernas storlek i Huddinge, särskilt för de mindre 
barnen. En planering i samklang med de politiska riktlinjerna talar för en framtida 
genomsnittlig beläggning som snarast understiger 15 barn per avdelning. Det innebär 
att den planerade förskolan i Balingsnäs inte kan beräknas täcka behovet för mer än 

ca 120 barn. 

2. Utevistelse och fysisk rörlighet är av stor betydelse för barns utveckling. Utformningen 
av förskolegårdar är därför särskilt viktig. Boverkets rekommendation om 40 kvm 
friyta per barn uppfylls med den planerade förskolan . Ytterligare utbyggnad av 
skola/förskola på fastigheten är möjlig enligt detaljplanen, men i så fall kan inte 
kommunens riktlinjer för friyta klaras. I "Tematiska strategier" anges att lokalisering av 

förskolor främst ska möjliggöras nära hemmet. En dubbelt så stor försk; ~ ;://' 

u 
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befintliga kräver ett större upptagningsområde och ökar därmed behovet av skjuts 
med bil till och från förskolan. 

3. I Barnkonsekvensanalysen framhålls nackdelen med ett större upptagningsområde. 
Samtidigt påtalas svårigheten att hitta tomter med tillräcklig friyta. Sammantaget är 
bedömningen att planförslaget ser till barnens bästa. Bristen på tomter beror dock 
allmänt sett på att barnperspektivet inte beaktas tillräckligt tidigt eller är tillräckligt 
styrande i den snabba bostadsutbyggnaden i kommunen. I kommunens översiktsplan 
anges att barns behov ska tas särskild hänsyn till och vara styrande i all 
samhällsplanering och ny bebyggelse. Så tycks inte vara fallet. I det aktuella 
planförslaget noteras också att byggrätten på fastigheten inte fullt utnyttjas med den 
nya förskolan och att därför ytterligare förskola/skola kan tillkomma. I så fall kommer 
inte kommunens mål för friyta att nås. 

Carina Sundström Barbro Lind 
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Ärende 21: Detaljplan för Fjället 71 och 160 - antagande 

Inom detaljplaneområdet ska byggas en ny förskola med kapacitet för att 
ta emot 160 barn . Vänsterpartiet har under en längre tid påtalat att det är 
viktigt att ta ett helhetsgrepp på samhällsplaneringen när man bygger nya 
områden eller förtätar befintliga områden. Därför är det välkommet att 
kommunen inser vikten av att höja kapaciteten för att ta emot 
förskolebarn. 

Vänsterpartiet vill framhålla att det är viktigt att man följer de riktlinjer som 
finns från Boverket gällande friyta utomhus för förskolebarn. Boverkets 
rekommendation följs inte i detta förslag till detaljplan, men är dock bättre i 
överensstämmande än vi uppmärksammat vid andra byggen. 

I förskolan är det extra viktigt att varje barn blir sedd och 
uppmärksammad. Därför menar vi att det är viktigt att inte bygga för stora 
förskoleenheter. Vi vill ha småskaliga verksamheter där varje barn blir 
sedd och där personalen har goda förutsättningar att göra ett bra jobb. 
Den befintliga förskolan på marken har en kapacitet på 80 barn och denna 
kapacitet ska nu fördubblas till 160 barn. Vi menar att det hade varit bättre 
för både barn och personal att bygga mindre förskoleenheter. 

0!2-- H~ 
Olov Hamilton 
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24. Angående neutral klädpolicy i Huddinge kommun - svar på motion 
väckt av Marin Nigals (SO) 

Kommunfullmäktige har med hänvisning till Huddinges personalpolicy och diskrimineringslagen 
beslutat att avslå vår motion om att Huddinge kommun ska ha en neutral klädpolicy. 

Huddinges personalpolicy hävdar att invånare och kollegor ska bemötas på ett jämlikt och likvärdigt 
sätt. Enligt oss är en neutral klädpolicy en förutsättning för att detta ska vara genomförbart i 
praktiken. Baserat på förvaltningens tjänsteutlåtande kan man stä lla sig frågan var gränsen ska gå för 
den kommunala verksamhetens anpassning efter specifika ideer och beteenden. Får en av 
kommunens anställda som jobbar offentligt bära kläder som avbildar ideologiska symboler likt ett 
hakkors eller hammaren och skäran? Ska hypotetiskt sett även väldigt små religioner med väldigt 
säregen klädsel, som annars skulle anses vara opassande i offentliga miljöer, vara accepterad? 

I hänvisningen till diskrimineringslagen talar tjänsteutlåtandet om "indirekt diskriminering". 
Sverigedemokraterna motsätter sig både konceptet om och implementeringen av "ind irekt 
diskriminering". Naturligtvis kan en policy påverka diverse grupper på olika sätt, men det är inte 
detsamma som diskriminering. En policy som alla ska förhålla sig till oavsett politisk ideologi, religiös 
åskådning och så vidare, är i grund och botten inte diskriminerande. 

Huddinge kommun är en offentligt finansierad verksamhet och bör förhålla sig neutralt mot sina 
anstä llda och mot sina kunder. Huddinge kommun är en stor arbetsgivare som möter männ iskor med 
olika religiösa och politiska uppfattningar. Därmed anser vi att de ska bemötas på ett neutralt sätt 
utan religiösa, filosofiska eller politiska symboler. 

Det är även värt att hålla motionens konkreta förslag ti l l beslut i åtanke, det lyder: 

"Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda hur EU-domstolens beslut skapar möjligheten för 
Huddinge kommun att införa en neutra l klädpolicy vars syfte är att minska religiösa, kulturella och 
politiska konflikter i mötet mellan Huddinges invånare och kommunens verksamheter.". 

Motionen handlar alltså inte om att besluta om en neutral klädpolicy, även om vi sverigedemokrater 
ser positivt på ett sådant förslag, utan om att utreda vilka möjligheter som kommunen faktiskt har i 
det här området. 

Med anledning av ovanstående anser vi att motionen sku lle ha blivit bifallen och vi reservera r oss 
mot beslutet. 

Martin Nigals 

Sverigedemokraterna 
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Ärende 25: Utred möjligheten att införa en Tak över huvudet-garanti svar 
på motion väckt av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V) och Bo Persson 
(V) 

Reservation 
På dagens sammanträde yrkade och röstade vi för att vår motion om en Tak över huvudet
garanti skulle bifallas, då motionen avslogs av den borgerliga minoritetskoalitionen 
reserverar vi oss mot beslutet i enlighet med vad som anges i bakgrunden nedan. 

Bakgrund 
Vänsterpartiet motionerade i april 2018 om en Tak över huvudet-garanti i Huddinge efter 
den modell som nu finns bland annat i Stockholm. Tak över huvudet-garantin går ut på att 
personer som är hemlösa, det vill säga akut bostadslösa, som är över 20 år gamla eller 
lider av missbruk eller psykiska problem ska garanteras tak över huvudet för natten. Detta 
är en akut boendelösning som syftar till att, speciellt under vinterhalvåret, garantera att 
människor har en varm och trygg plats att spendera natten på. Enligt modellen ska dessa 
boenden vara alkohol- och drogfria och personer som uppvisar ett aggressivt beteende 
ska avvisas. 

Huddinge är en växande kommun. Det innebär att antalet personer skrivna i kommunen 
kommer att öka och därmed antalet personer som kommunen har ett ansvar för. 
Vänsterpartiet anser att det i ett sådant kommunalt ansvar även ingår att se till att 
personer skrivna i kommunen inte tvingas sova utomhus för att de lever i akut 
bostadslöshet. Akut bostadslöshet kan bero på många saker, missbruk och psykiska 
problem är två orsaker, men även vid skilsmässa eller för personer som saknar ett 
kontaktnät i Sverige kan detta inträffa. 

I kommunstyrelsens svar skriver man ordagrant att motionen riskerar att "permanenta en 
dålig tillfällig lösning, istället för att ge incitament till förändring." Vi tror att incitament till 
förändring skapas genom att människor behandlas på ett värdigt sätt och att de får så 
trygga levnadsförhållanden som möjligt. Vi menar att det inte är att permanenta en dålig 
tillfällig lösning att se till att människor inte sover på gatan. Den akuta bostadslösheten i 
Sverige är ett stort problem. I vår motion hänvisar vi till Socialstyrelsens kartläggning av 
akut bostadslöshet. Enligt denna lever uppskattningsvis 260 personer (2017) i hemlöshet. 
Det är den 5:e största hemlösheten i hela länet. Även om detta inte enbart inbegriper den 
akuta bostadslösheten är det upprörande att från kommunens sida, med kännedom om 



dessa siffror, avstå från konkret agerande. 

I dagsläget finns många frivilliga initiativ från civilsamhället, frivilliga familjehem för 
ensamkommande, Svenska kyrkans diakonala verksamhet och liknande, som löser ett 
problem som egentligen i praktiken inte är deras att ta ansvar för utan kommunens uppgift. 
Vänsterpartiet vill ha ett samhälle som är till för, och har plats för, alla oavsett vilket skede i 
livet man befinner sig i eller vilka omständigheter man lever under. Att behöva sova på 
gatan för att Huddinge kommun inte tar sitt ansvar rimmar illa med den vision vi har om 
hur samhället borde se ut. Vi har utgått ifrån att denna vision delas av den borgerliga 
minoritetskoalitionen men att vi har olika vägar att nå dit. Det är en uppfattning vi i och 
med detta får anledning att ompröva. 

~~~ 
Britt Bjö~~0 -

o~ H ~ 
Olov Hamilton 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2018-05-13 

RESERVATION 

0 

Ärende 26: Minska kvinnors sjukfrånvaro - svar på motion väckt av Nujin 
Alacabek (V) och Britt Björneke (V) 

Reservation 
På dagens sammanträde yrkade och röstade vi för att vår motion om att utreda kvinnors 
höga sjukfrånvaro skulle bifallas. Motionen ansågs besvarad av den borgerliga 
minoritetskoalitionen. Vi reserverar vi oss mot beslutet i enlighet med vad som anges i 
bakgrunden nedan. 

Bakgrund 
Vänsterpartiet har lämnat en motion till kommunfullmäktige som föreslår att kvinnors höga 
sjukfrånvaro ska utredas och att Huddinge kommun med utgångspunkt i vad en sådan 
utredning kommer fram till ska vidta nödvändiga åtgärder. Vi ansåg i vår motion att de 
höga sjukskrivningstalen för kvinnor i relation till män måste utredas för att komma till bukt 
med skillnaderna och för att förbättra de anställdas mående på och utanför jobbet. 

Kvinnor drabbas på dagens arbetsmarknad av diskriminerande lönesättning där det kan 
skilja upp till 12 procent i lön mellan en man och en kvinna som utför samma 
arbetsuppgifter på samma arbetsplats. Lägre lön leder i realiteten även till lägre pension. 
De högre sjukskrivningstalen bland kvinnor bidrar även de till en orättvis arbetsmarknad 
där förutsättningar och utfall för förvärvsarbetande kvinnor och män blir olika. 

I kommunstyrelsens svar hänvisar man till tidigare kartläggningar från bland annat 
Försäkringskassan. Man menar att en av orsakerna till att kvinnors sjukfrånvaro tenderar 
att vara högre än mans är att de i högre utsträckning arbetar inom tunga 
kvinnodominerade yrken i offentlig sektor. Detta är en del av förklaringen som borde kunna 
åtgärdas genom bättre arbetsvillkor med mer personal i offentlig sektor och högre löner, 
något som kan påverkas av politiska beslut. 

Kommunstyrelsen hänvisar vidare i sitt svar till systematiskt arbete med 
arbetsmiljöåtgärder och rehabiliteringsprocesser samt utveckling av ledarskapet hos dem 
med arbetsledande funktioner på arbetsplatserna. Allt detta är saker som vi från 
Vänsterpartiets sida välkomnar. Samtidigt håller vi med kommunstyrelsen om att frågan 
om kvinnors sjukfrånvaro är komplex. Just därför menar vi att en utredning och 
kartläggning av kvinnors sjukfrånvaro, särskilt långtidssjukskrivningarna, vore viktigt för att 



förstå hur vi här i Huddinge ska kunna arbeta mer målmedvetet. Detta ser vi som en 
naturlig del i Huddinge kommuns mål om att vara en attraktiv arbetsgivare. 

~~ ~~ 
~ .r:- 0~ f!~ -

~ Olov Hamilton 
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27. Skapa en motorgård i Huddinge - svar på motion väckt av Martin 
Nigals (SD) 

Sverigedemokraterna är positiva till tjänsteutlåtandet och till förslaget om att Kultur- och 
fritidsnämnden får i uppdrag att undersöka intresset för en motorgård i Huddinge. Däremot 
anser vi det inte vara motiverat att anse motionen besvarad istä llet för att bifalla den. 

Sverigedemokraternas att-sats är att 11 Kommunen utreder möjligheten till att skapa en 
motorgård för motorintresserade i Huddinge11

• Kommunstyrelsens förslag till beslut lyder att 
11 Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att undersöka intresset för en motorgård i 
Huddinge. 11 

Den enda skillnaden är att vi föreslår att 11 utreda möjligheten" medan kommunstyrelsen vi ll 
11 undersöka intresset11

• Vi anser att möjligheten förutsätter ett intresse och därför anser vi 
även att motionen borde ha bifallits i sin helhet då kommunstyrelsen är positiva till förslaget 

och den andra att-satsen i kommunstyrelsens förslag till beslut överensstämmer med 
motionens intention . 

M ed anled ning av ovanstående reserverar vi oss mot beslutet om att anse motionen 
besvarad. 

Sverigedemokraterna 
Martin Nigals 
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